
 
 
 
 
 
 

FA 365 DIES 
 
Després de passats els primers 365 dies de l’esbucament del Defensora, volem fer un 
poc de memòria: 
A la legislatura 19-23, el batle Simarro atura les intervencions iniciades al Defensora que 
queda parcialment al descobert, mentre es ven fum sobre el Fantasio i es deixa passar 
el temps sense fer res. 
Dia 5 de setembre de 2023, paJm la desgràcia de l’esbucament del teatre Defensora 
afectant també l’habitatge del veïnat.  
Davant la inacció de l’equip de govern, conJnuació del dirigit per Simarro i ara amb 
Miquel Nadal al davant, l’oposició fa que es convoqui un ple municipal per abordar el 
que ha passat i les solucions que es puguin plantejar d’ara endavant. Davant l’expectació 
i la mobilització ciutadana, el govern municipal es compromet a posar-hi remei i enllesJr 
el més aviat possible un espai escènic importanTssim i inexistent a Sóller. 
Dies després es convoca una manifestació popular per reclamar la posada en marxa 
immediata d’un pla de reconstrucció del Defensora. A parJr de la demanda políJca i 
pública de solucions, es reclama un informe tècnic i extern sobre el que ha passat i sobre 
l’afectació de l’edifici. 
Des de Més per Sóller, sol·licitam diverses vegades aquest informe i se’ns diu que està 
en marxa i que en tenir-lo ens ho diran. El mes de febrer de 2024 se’ns diu que encara 
no està enllesJt i que manquen algunes dades, no sabem quines, per complir. 
A parJr de la constatació que els danys estructurals no han estat massa greus, es parla 
de la rehabilitació de l’espai i fem una visita in situ per tal de veure les possibilitats del 
que ha quedat. 
Mentrestant, es succeeixen les peJcions d’informació per la nostra part, sol·licituds de 
documentació, que no sempre arriben, i presentam mocions als plens municipals on 
s’aprova fer una consulta popular sobre el que ha de ser l’espai del Defensora. 
Finalment, el passat 8 de juliol, sens informa de l’existència d’un avantprojecte elaborat 
on es planteja una reforma bastant integral respecte del que era el projecte anterior. Una 
reforma, però, que no contempla cap Jpus de parJda econòmica, cap consens previ amb 
el sector cultural, social o políJc solleric i que, tot i haver demanat que se’ns remeJ el 
projecte, encara no l’hem pogut estudiar a fons, ni avaluar. Se’ns assegura, un cop més 
que el projecte estarà aprovat a finals d’any, però el pressupost aprovat no en contempla 
cap parJda, ni tampoc els romanents de què disposa l’Ajuntament hi ha estat desJnats, 
gairebé tots se’n van a esports i festes. 
L realitat és que 365 dies després de la caiguda del Defensora, encara no tenim una idea 
clara del que volem, no hi ha un projecte consensuat i treballat entre totes les forces 
políJques i ciutadanes, no hi ha una previsió econòmica per intentar acostar-nos a un 
inici de la solució. El sector cultural ha convocat una altra manifestació per demanar 
solucions i la tan esperada pluja de milions que havia de venir d’organismes dirigits pel 
mateix color políJc que el nostre consistori, ni ve, ni se l’espera. Si a això sumam el 



desgavell de les Escolàpies, sense data ni tan sols de recomençament, veiem la manca 
absoluta de projecte i d’interès per unes infraestructures necessàries al nostre municipi. 
I és que, fa 365 dies que es va esbucar el Defensora i encara no hem sabut reaccionar, fa 
365 dies que es va esbucar el Defensora i encara no s'han demanat responsabilitats a 
ningú; fa 365 dies que es va esbucar el Defensora i encara no tenim un espai municipal 
garanJt on gaudir del teatre; fa 365 dies que es va esbucar el Defensora i els veïnats 
encara no poden passar en cotxe cap a ca seva; fa 365 dies que es va esbucar el 
Defensora i no sabem que en volem del Defensora; fa 365 dies que es va esbucar el 
Defensora i els pressupostos no hi tenen una parJda desJnada. 
Esperem que els propers 365 dies donen un poc més de fruits. 
 
Més per Sóller 


